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La  început  de  an,  consilierii  locali  din  Mangalia  au
aprobat, cu majoritate de voturi, bugetul de venituri şi

cheltuieli pentru 2015. Veniturile planificate de angajaţii
primăriei care au întocmit proiectul de buget local ar fi
pentru  anul  în  curs,  125.423.676  lei,  din  care,  venituri
proprii – 54.194.800 lei, sume defalcate din TVA – 22.044.576
lei şi subvenţii de la bugetul de stat – 49.184.300 lei.

Cea mai mare parte a banilor, 50,2%, vor merge către capitolul
„Serviciul de dezvoltare publică“, ce va beneficia, teoretic,
până la o primă rectificare, de 63 de milioane de lei din
bugetul local. Banii se vor împărţi, la acest capitol, către
Serviciul Public de Asistenţă Socială (cheltuieli salarii şi
materiale) – 66.770 de lei, Primărie (cheltuieli materiale şi
de  capital)  –  3,5  milioane  de  lei,  Serviciul  Salvamar  –
788.000  lei,  transferuri  ADPP  –  15,5  milioane  de  lei,
rambursarea uni credit – 860.000 lei, proiecte cu finanţare
nerambursabilă – 41,5 milioane de lei. A fost cadorisit cu
aproape 6 milioane de lei capitolul „Autorităţi executive –
primărie“, adică 4,75% din bugetul local, aici fiind incluse,
printre  altele,  iluminatul  şi  încălzirea  –  222.000  lei,
telefon,  poştă,  interenet  –  200.000  lei,  consultanţa  şi
expertiză – 200.000 lei, reclamă şi publicitate – 150.000 lei,
cărţi, publicaţii – 92.000 lei etc.

„Evidenţa populaţiei“ va primi 313.300 lei (0,25%), Poliţa
Locală – 2,1 milioane de lei (1,70%), iar „Sănătatea“ – 2,2
milioane de lei (1,80%) din bugetul aprobat de consilierii
locali.  „Tradiţionalele“  categorii  sociale  defavorizate  vor
fi,  şi  anul  acesta,  protejate  cu  sume  consistente.  7,5
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milioane de lei, adică aproape 6% din banii contribuabililor,
vor  fi  direcţionaţi  către  „Asistenţa  socială“,  după  cum
urmează: ajutoare pensionari – 1,4 milioane de lei, Cantina
Socială – 241.000 lei, ajutoare – 850.000 lei, ajutoare lemne
– 100.000 lei, locuinţe sociale – 754.000 lei, asistenţii
personali  –  1,3  milioane  de  lei,  Creşă  –  119.000  lei,
cheltuieli de capital – 620.800 lei, protecţia copilului –
50.000 lei.

„Cultura,  recreerea,  religia“  îşi  vor  împărţi  8,33%  din
bugetul local, adică 10,4 milioane de lei. Centrul Cultural
„Callatis“ va beneficia de 85.000 lei pentru salarii, 500.000
vor merge la „Sport“, Cultele Religioase vor primi 300.000 de
lei, acţiunile culturale ale asociaţiilor non-profit – 50.000
de lei, în timp ce, cheltuielilor culturale şi de promovare a
Primăriei le-au fost alocate 300.000 de lei. Proiectele cu
finanţare nerambursabilă au primit 8,4 milioane de lei.

„Învăţământul“, mai puţini bani decât în 2014

„Învăţământul“ rămâne, până la o rectificare bugerată, la un
nivel redus faţă de anul trecut. Dacă în 2014 capitolul primea
22,2 milioane de lei, iată că, pentru anul în curs, suma a
fost redusă la 21 de milioane de lei, adică 16,77% din banii
Primăriei.  Concret,  unităţile  de  învăţământ  primesc
următoarele  sume  de  bani:  Grădiniţa  nr.  1  –  92.100  lei,
Grădiniţa nr. 2 – 60.000 de lei, Grădiniţele numerele 3 şi 5 –
259.000 lei, Grădiniţa nr. 4 – 57.000 lei, Grădiniţa nr. 7 –
114.000  lei,  Şcoala  nr.  1-  263.000  lei,  Şcoala  „Sfântul
Apostol Andrei“ – 203.500 lei, Şcola nr. 3 – 223.000 lei,
Şcoala nr. 4 – 52.500 lei, Şcoala „Gala Galaction“ – 218.000
lei,  Colegiul  Economic  Mangalia  –  300.000  de  lei,  Liceul
Teoretic „Callatis“ – 394.000 lei şi Liceul „Ion Bănescu“ –
533.000 lei.

„Salubrizarea“  Mangaliei  va  scoate,  din  bugetul  local,  3
milioane de lei (2,39%), „Combustibilul şi energia“ – 5,6
milioane de lei (4,5 %), iar „Transportul“ – 3,5 milioane de



lei (2,84%).

Societatea furnizoare de energie termică, Goldterm SA, ce are
drept unic acţionar Consiliul Local, are un buget de venituri
şi cheltuieli de 13,9 milioane de lei.

În cadrul întâlnirii aleşilor locali, au mai fost nominalizate
şi  alte  priorităţi  ale  Mangaliei,  printre  care  se  numără
Cartierul Dobrogea I, unde urmează să fie pietruite toate
străzile  şi  finalizată  alimentarea  cu  energie  electrică,
alături de finalizarea canalizării în Dobrogea II. Pentru cele
mai  multe  dintre  aceste  investiţii,  Primăria  va  apela  la
împrumutul de 40 de milioane de lei, pe care urmează să îl
acceseze în scurt timp.

Se  distribuie  ajutoarele
alimentare  venite  de  la
Uniunea Europeană
31 ianuarie 2015 11:31

Comunicat de presă

 

În perioada:

–  09  –  20  februarie  2015  –  LISTA  NOMINALĂ  comunicată  de
Ministerul Muncii, Familiei, Protecţiei Sociale şi Persoanelor
Vârstnice

– 23 – 27 – februarie 2015 LISTA SUPLIMENTARĂ

între  orele  8.30  –  16.30,  se  va  desfăşura  acţiunea  de
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distribuire a ajutoarelor alimentare persoanelor defavorizate
din  municipiul  Mangalia,  în  cadrul  Programului  Operaţional
Ajutorarea Persoanelor Defavorizate ( POAD ) 2014. Posesorii
cupoanelor  individuale  emise  în  baza  datelor  furnizate  de
Ministerul  Muncii  pot  ridica  ajutoarele  alimentare  de  la
CANTINA SOCIALĂ – incita LICEULUI „ION BĂNESCU”, str. Negru
Vodă, după următoarea planificare:

 

PROGRAM DE DISTRIBUIRE:

 

LITERA PLANIFICAREARIDICARE AJUTOARE

A – B – C LUNI09.02.2015 şi   16.02.2015

D – E – F – G – H – I – J –
K/L

MARŢI10.02.2014 şi 17.02.2014

M – N – O – P
MIERCURI11.02.2015 şi

18.02.2015

R – S – T- U – W – Z JOI12.02.2015 şi 19.02.2015

TOATE   LITERELE VINERI13.02.2015 şi 20.02.2015
Conţinutul pachetelor:

Fiecare beneficiar va primi 2 (două) cutii de carton având
conţinut  identic,  inscripţionate  cu  siglele  Guvernului
României şi ale Uniunii Europene.

 

Fiecare cutie conţine:

3 pungi făină albă de grâu (1 kg./pungă),

3 pungi mălai (1 kg./pungă),

1 pungă paste făinoase (400g/pungă),

2 sticle de ulei (1 l./sticlă din plastic),



2 pungi zahăr (1 kg./pungă),

4 conserve din carne de porc (300g./cutie),

3 conserve din carne de vită în suc propriu (300g./cutie),

5 conserve de pate de ficat (200g./cutie).

 

Persoanele care sunt înscrise pe listele suplimentare primesc
ajutoare alimentare în limita cantităţilor rămase disponibile,
după distribuirea pe bază de cupon individual în perioada:

– 23 februarie 2015 – 27 februarie 2015.

Pentru ridicarea alimentelor, persoanele trebuie să prezinte
cartea de   identitate în original, precum şi cuponul.
Ţinând cont de programul prelungit al acţiunii şi de numărul
mare de beneficiari din Municipiul Mangalia, facem apel la
aceştia să se prezinte la centrul de distriburie cu calm, fără
a se crea situaţii neplăcute. Îi asigurăm pe toţi beneficiarii
că vor primi ajutoarele cuvenite.

 

Primăria  contractează  un
împrumut de 40 de milioane de
lei  şi  lansează  a  doua
emisiune  de  obligaţiuni
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municipale
31 ianuarie 2015 11:31
40 de milioane de lei, pentru maximum 20 de ani. Aceasta a
fost propunerea edilului Mangaliei, Cristian Radu, pentru un
împrumut bancar pe care municipalitatea îl va contracta, în
scurt timp. Proiectul înaintat de primarul Mangaliei a fost
aprobat de aleşii locali, mai puţin de cei de la PSD, care s-
au abţinut la vot. Creditul bancar va putea fi rambursat prin
lansarea  unei  emisiuni  de  obligaţiuni,  asemănătoare,  spun
angajaţii primăriei, celei din 2001, pusă în circulaţie tot de
Mangalia şi care a constituit o premieră naţională.

În  cadrul  împrumutului,  din  bugetul  local  se  va  asigura
integral plata serviciului anual al datoriei publice locale,
taxelor  şi  impozitelor  aferente  realizării  obiectivelor  de
investiţii  de  interes  local,  precum  şi  alte  cheltuieli
neeligibile.

Potrivit  proiectului  aprobat  de  consilierii  locali,  cu
excepţia celor de la PSD Mangalia, banii împrumutaţi vor merge
către amenajarea de spaţii verzi, înfiinţarea şi modernizarea
locurilor de joacă, alături de reabilitarea tramei stradale şi
pietruirea drumurilor din localitate.

Într-o primă etapă va fi accesată o linie de credit bancar cu
un plafon de 40 de milioane de lei, pe o perioadă de maximum
36 de luni, respectiv perioada de execuţie a obiectivelor de
investiţii. A doua etapă a împrumutului presupune lansarea
unei  emisiuni  de  obligaţiuni  municipale  pentru  rambursarea
intergrală şi închiderea liniei de credit.

Aleşii locali ai PSD Mangalia s-au abţinut de la vot, întrucât
spun aceştia, prin vocea consilierului Paul Foleanu, ,,nu a
fost prevăzută şi o destinaţie precisă a banilor ce urmează a
fi împrumutaţi. Consider că un credit pentru spaţii verzi şi
trotuare este nejustificat. Vom avea nevoie de co-finaţări
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pentru proiecte europene şi nu vom mai avea posibilitatea să
contractăm alt împrumut”, ne-a declarat Paul Foleanu.

Edilul local Cristian Radu spune că, dimpotrivă, banii vor
avea  o  destinaţie  precisă,  aceea  de  a  ridica  gradul  de
civilizaţie al Mangaliei şi al celor şase staţiuni turistice
la nivel european. Totodată, mai spune primarul urbei, prin
contractarea acestui împrumut s-a evitat majorarea taxelor şi
impozitelor locale.

Mangalia este primul oraş din România care, în 2001, lansa
prima emisiune de obligaţiuni municipale de după cel de-al
Doilea Război Mondial. Cu ajutorul acestor fonduri au fost
făcute  investiţii  majore  în  localitate:  extinderea  şi
reabilitarea infrastructurii, proiecte de dezvoltare, sportive
etc.

A  fost  aprobat  Proiectul
Tehnic  Eco  Parc  Aventura.
Consilierii PSD s-au abţinut
la vot
31 ianuarie 2015 11:31

Întruniţi  în  şedinţă  extraordinară  la  Primărie,  aleşii
locali au aprobat o serie de proiecte care au stârnit vii

polemici în rândul consilierilor consideraţi de opoziţie, cei
de la PSD Mangalia. Una dintre aceste decizii face referire la
aprobarea  Proiectului  Tehnic  şi  a  detaliilor  de  execuţie
“Amenajare  parc  de  aventură  –  Eco  Parc  Aventura  –  prin
construirea unei clădiri administrative cu rampă de acces,
două foişoare, amenajare peisagistică şi împrejmuire“.
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Potrivit consilierilor PSD, acest proiect nu a fost prezentat
Consiliului Local în termenul legal de 60 de zile. Mai mult
decât atât, societatea şi-ar fi montat utilajele – tiroliene
şi alte elemente de divertisment – fără a avea autorizaţia de
construcţie, potrivit unei adrese primite de aleşii PSD de la
primărie.  “Prin  aprobarea  acestui  proiect  de  astăzi,
societatea s-a pus în legalitate. Motivul a fost acela că
trebuiau să construiască un pavilion administrativ, dar, pe
autorizaţie sunt prevăzute şi lucrările care au fost deja
executate“, ne-a declarat Paul Foleanu, consilier PSD.

La polul opus, secretarul primăriei Petrina Boiţă, afirmă că
aleşii locali au aprobat proiectul de amenajare a Eco Parcului
în urmă cu un an: “Din punctul meu de vedere contractul cu
societatea constructoare este în vigoare, pentru că raportul
tehnic şi proiectul au fost realizate în termenul legal de 60
de zile, dar dumneavoastră, Consiliul Local le-aţi respins.
Noi, primăria, deşi suntem în termenul legal de emitere a
autorizaţiei  de  construire,  nu  puteam  aproba  această
autorizaţie,  pentru  că  nu  aveam  decizia  dumneavoastră”,  a
afirmat, în cadrul şedinţei, secretarul primăriei.

Nici edilul Mangaliei, Cristian Radu, nu consideră că s-ar fi
făcut  vreo  ilegalitate  în  privinţa  Parcului  Eco  Aventura,
acesta  declarând  că  au  fost  urmaţi  toţi  paşii  legali,
instituţiile statului verificând toate etapele construcţiei de
la Neptun.

Proiectul Eco Parcul Aventura se află în staţiunea Neptun şi
cuprinde o serie de elemente de escaladare – tiroliene, butuci
suspendaţi,  platforme,  poduri,  scări,  toate  interconectate
între  copaci.  Clădirea  administrativă,  formată  din  parter,
etaj şi mansardă, va fi ridicată în aceeaşi zonă şi va avea o
suprafaţă  de  448  metri  pătraţi,  în  timp  ce,  cele  două
foişoare,  câte  75  metri  pătraţi  fiecare.



Lansarea  cărții  „Revoluție
sau nu, la Mangalia ?”
31 ianuarie 2015 11:31

Pe linia parteneriatului încheiat între Asociația Națională
CULTUL  EROILOR  „Regina  Maria”,  Filiala  Constanța  și

Inspectoratul  Școlar  Județean  Constanța,  privind  cultul
eroilor și comemorarea faptelor de arme ale poporului nostru,
Subfiliala Mangalia a inițiat o astfel de activitate la Liceul
Tehnologic „Ion Bănescu” din localitate.

Astfel, lansarea cărții „Revoluție sau nu, la Mangalia ?” a
profesorului Emil-Corneliu Ninu, președinte al subfilialei mai
sus-amintite, a oferit cadrelor didactice, acum, la încheiere
de semestru, precum și numeroșilor invitați, foști dascăli de
prestigiu ai acestei școli (profesori și maiștri-instructori),
dar și din alte instituții de învățământ (Școala Gimnazială
Nr.  3,  Colegiul  Economic  Mangalia),  reprezentanți  ai
Asociației Cultul Eroilor, elevi ai primei promoții, de acum
40  de  ani,  cercetători  științifici,  pensionari  ș.a.,
posibilitatea să-și elucideze câteva dintre misterele acestui
moment istoric.

Adunarea a fost deschisă de către directoarea acestui lăcaș de
educație,  dna  profesoară  Mihalache  Corina-Iuliana,  umanistă
desăvârșită, versată deja și d-ei în domeniul literar, prin
câteva cărți de specialitate și revista „Dobrogea literară”.

Cunoscuta scriitoare Emilia Dabu, președinta celebrului club
de  promovare  a  artelor  „Solteris”,  a  făcut  o  prezentare
reușită, incitantă la o lectură integrală a cărții, aflată
deja în posesia bibliotecii (una din cele mai mari de acest
gen  din  județ),  alături  de  alte  apariții  editoriale  ale

https://editiadesud.ro/lansarea-cartii-revolutie-sau-nu-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/lansarea-cartii-revolutie-sau-nu-la-mangalia/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2015/01/Lansare-carte-28.01.2015-Poza-grup-CDI.jpg


aceluiași  autor,  printre  care,  desigur,  și  revista  „Arma
Pontică”, al cărei redactor-șef este.

Luând, apoi, cuvântul, dl profesor Ogrinjea Adrian, repondent
la vastul chestionar conceput de către scriitor, a punctat
meritele  lucrării,  printre  acestea  și  acela  că  ea  era
necesară,  în  perspectiva  unor  viitoare  abordări  a  acestui
delicat  subiect,  apreciind  pozitiv  curajul  și  documentarea
autorului.

Cuvintele dlui Ninu Emil-Corneliu au fost ascultate cu același
interes de auditoriu, mai ales că ideile esențiale au vizat și
aportul  cadrelor  didactice  la  derularea  marilor  evenimente
legate de istoria noastră națională.

În continuare, a arătat d-sa, este încă dificilă cercetarea și
culegerea datelor despre un moment încă proaspăt în memoria
noastră,  devreme  ce,  sub  scuza  regimului  „documentelor
clasificate”, unii funcționari obstrucționează, mai mult sau
mai puțin intenționat, dreptul la informare. Spre final, a
punctat necesitatea cunoașterii revoluționarilor din fiecare
localitate, acolo unde aceștia, într-adevăr, au existat, mai
ales a martirilor. Cum Mangalia a înregistrat, datorită stării
de  confuzie  create  în  rândul  armatei  și,  desigur,  al
populației, trei sacrificii supreme, se cuvine să le aducem
omagiul și recunoștința noastră. Surprinzătoare este și lista
celor 76 de revoluționari existenți în localitate, cărora le-
au fost acordate drepturi variate, precum punerea în posesie
cu terenuri.

Mulțumind pentru posibilitatea de a evidenția și retrăi zilele
unui Decembrie de foc, ce a avut drept consecințe și stârnirea
unui „ierni a vrajbei noastre”, autorul a sugerat slujitorilor
școlii editarea unei cărți despre acest prestigios lăcaș de
educație și instrucție, în perspectiva sărbătoririi a 40 de
ani de la înființarea lui, în 1975, sub patronajul, pe atunci
al Ministerului Apărării Naționale.



Invitații s-au retras, apoi, în sala Centrului de Documentare
și  Informare,  unde  au  putut  aprecia  expoziția  de  cărți  a
autorului sau colecția revistei pe care o coordonează, și,
desigur, pentru a schimba opinii despre lucrarea editată sau
pentru a derula parte dintre clipele astrale pe care le-au
trăit ei înșiși.

Biroul Subfilialei Mangalia

a Asociației Naționale CULTUL EROILOR „Regina Maria”

Poliţia  Locală  vrea  să-i
disciplineze pe participanţii
la  trafic  prin  verificări
zilnice!
31 ianuarie 2015 11:31
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În  ultima  perioadă,
criticile la adresa Poliţiei
Locale  s-au  acutizat,
oamenii legii fiind acuzaţi
fie că fac abuz de funcţii,
fie  că  au  pornit  la
vânătoare  de  şoferi  cu
scopul de a-i uşura de bani.
În  acelaşi  timp,  în  două
zone  ale  municipiului,  mai
exact Oituz şi Negru Vodă au
fost  puse  pe  zeci  de
parbrize  fluturaşi  în  care
se  arăta  că  respectivul
proprietar al autoturismului
a  fost  sancţionat
contravenţional  cu  „4-5
puncte amendă, conform art.

100, alin. 2 şi cu 3 puncte penalizare, conform art. 108,
alin. 1, lit. B, pct. 7. Vă rugăm să vă prezentaţi la sediul
instituţiei  noastre  (nr.  Poliţiei  Locale),  din  Mangalia,
strada Delfinului, nr. 1, pentru înmânarea procesului-verbal
de contravenţie”. Hârtia în cauză avea ştampila instituţiei,
însă nu era semnată de către niciun agent.

Întrebat în legătură cu acest subiect, Şeful Poliţiei Locale,
Mihai  Angelescu  ne-a  declarat  că  instituţia  pe  care  o
coordonează  nu  a  distribuit  aceşti  fluturaşi,  cazul  fiind
semnalat  Poliţiei  Naţionale  în  vederea  identificării  celor
care  au  recurs  la  această  acţiune,  în  realitate,  o  farsă
menită  să-i  bage  în  sperieţi  pe  conducătorii  auto.  „În
situaţia  în  care  este  constatată  o  contravenţie,  iar
conducătorul auto nu se află în maşină ori în vecinătatea
acesteia,  agenţii  lasă  pe  parbriz  fluturaşi  de  avertizare
personalizaţi, pe care sunt trecute numărul autoturismului,
ora şi semnătura agentului constatator. De asemenea, se fac
poze-martor  cu  un  aparat  foto  omologat.  Ulterior,  se  fac
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demersuri  în  vederea  identificării  conducătorului  auto  la
Evidenţa Persoanei, respectiv la Poliţia Naţională Constanţa
pentru identificarea maşinii”, a declarat Mihai Angelescu.

Poliţiştii nu au milă faţă de cei care blochează trecerile de
pietoni

În cadrul Poliţiei Locale Mangalia, îşi desfăşoară activitatea
39 de angajaţi, dintre care 3 deţin funcţii de conducere. 22
dintre  aceştia  sunt  repartizaţi  la  Compartimentul  Ordine
Publică şi Circulaţie Rutieră, iar 14 la Corpul de Control,
unde  au  atribuţii  pe  activităţi  comerciale,  Disciplina  în
construcţii, Afişaj stradal şi Protecţia Mediului. Deşi legea
stabileşte un poliţist local la 1.000 de locuitori, Mangalia
are mult mai puţini agenţi. Din acest motiv, la Circulaţie, de
exemplu,  22  de  persoane  lucrează  ziua,  iar  3  noaptea,  în
colaborare cu jandarmi şi poliţişti de la Naţională.

Cei mai rău-văzuţi sunt, evident, agenţii de la Circulaţie
care  pot  fi  zăriţi,  zilnic,  fotografiind  şi  împărţind
sancţiuni.  Conducerea  instituţiei  spune  că  se  doreşte
disciplinarea tuturor participanţilor la trafic, fie că sunt
pietoni sau şoferi, care, doar dacă sunt sancţionaţi, vor
respecta legea. „Obiectivul nostru îl reprezintă fluidizarea
traficului, dar şi asigurarea siguranţei participanţilor la
trafic. O măsură în acest sens o reprezintă prezenţa dimineaţa
şi  după-amiaza  la  trecerile  de  pietoni  de  lângă  şcoli,
grădiniţe, licee a câte doi agenţi care să-i supravegheze pe
elevii ce pleacă ori vin de la şcoală. În privinţa amenzilor,
după  constatarea  contravenţiilor,  măsurile  sunt  aplicate
conform  OUG  195/2002  pentru  oprire  interzisă,  staţionare,
parcare, acces interzis etc. Nu ne-am propus decât să-i facem
să înţeleagă că nu pot parca oriunde doresc, că

nu-şi  pot  lăsa  maşinile  pe  trecerile  de  pietoni  sau  în
staţiile de autobuze”, ne-a mai spus Şeful Poliţiei Locale,
Mihai Angelescu.



De la data de 5 ianuarie, până în prezent, au fost aplicate
101 amenzi, în valoare totală de 12.000 de lei, din care 36 de
avertismente scrise. De asemenea, s-au aplicat 224 de puncte
de penalizare, în prezent, fiind în curs de identificare 200
de autoturisme.

Fracțiunea  PDL  Mangalia  al
noului  PNL  solicită
primarului  retragerea
proiectului  privind  un
împrumut de 40 de milioane de
lei
31 ianuarie 2015 11:31

Comunicat de presă

În  opinia  fracțiunii  PDL  al  noului  PNL,  contractarea
împrumutului de 40 milioane lei nu este de bun augur. Desigur,
dezvoltarea  localității  presupune  investiții,  deci
contractarea de împrumuturi, dar trebuie făcute cumpătat și
înainte  de  toate  aduse  la  cunoștința  opiniei  publice.
Obligatoriu trebuie să existe aceea minimă dezbatere publică.
Ne așteptam ca, în ceasul al unsprezecelea, administratorul
local  să  înțeleagă  faptul  că  deciziile  politice  și
administrative nu se iau peste noapte doar de către un grup de
oameni  care  își  urmăresc  interesele  financiare.  Este  o
obligație morală să pregătim/anunțăm comunitatea dacă le-am
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promis  că  vrem  să  facem  ”un  alt  fel  de  politică”  și  că
împărtășim valorile democratice.

Repetăm,  localitatea  Mangalia  nu  este  feuda  nimănui  și
deciziile politice se iau prin consultarea tuturor părților.
Atragem atenția celor 15 consilieri, care au migrat odată cu
apariția OUG 55/2014, că legea de adoptarea a ordonanței a
fost declarată neconstituțională, iar hotărârile lor pot fi
lovite de nulitate din moment ce Curtea Constituțională a
cerut legiuitorul să stabilească regula în cazul consilierilor
locali și județeni unde nu există cale de întoarcere, ci ”cei
care au părăsit partidul pe listele cărora au fost aleși au
încălcat prevederile Constituției, în sensul că CCR decisese
cu  altă  ocazie  că  acest  lucru  este  neconstituțional,  iar
ordonanța 55 a reluat practic acest lucru ignorând decizia
CCR”  arată  judecătorii  în  motivarea  deciziei  lor  din
17.12.2014.

Considerăm că nu este normal și moral să se adopte o hotărâre
cu impact atât de mare pentru comunitate de consilierii locali
care numai reprezintă pe cei care le-au dat mandatul, ci doar
propriile interese.

Domnule primar, ne dorim să înțelegeți că adoptarea acestei
hotărâri poate îngropa noul Partid Național Liberal (PDL+PNL)
în confruntările electorale viitoare. Prin urmare, fracțiunea
PDL al noului PNL vă solicită să retrageți de pe ordinea de
zi, a ședinței extraordinare a CL Mangalia din 29.01.2015,
proiectul de hotărâre de la punctul numărul 5 – ”Proiectul de
hotărâre privind aprobarea contractării și/sau garantării unei
finanțări  rambursări  interne/externe  prin  emisiune  de
obligațiuni  în  valoare  de  maxim  40  milioane  lei”

 

Fracțiunea PDL Mangalia al noului PNL

 



Prins  în  timp  ce  sustrăgea
bateria  unui  autoturism  din
Colonişti
31 ianuarie 2015 11:31
Ieri, la orele 02.10, poliţiştii din Mangalia l-au depistat în
flagrant, pe S. Arun, de 34 ani, în timp ce sustrăgea bateria-
acumulator a unui autoturism, parcat pe strada 1 Mai, din
localitate.  La  vederea  oamenilor  legii  acesta  a  abandonat
bunul  sustras,  încercând  să  fugă,  dar  a  fost  prins  şi
imobilizat de către poliţişti. Prejudiciul în valoare de 500
lei a fost recuperat şi predat păgubitului. Faţă de el s-a
dispus măsura reţinerii pentru 24 ore urmând ca în cursul
acestei  zile  să  fie  prezentat  Judecătoriei  Mangalia  cu
propunere  de  arestare  preventivă,  pentru  comiterea
infracţiunii  de  furt  calificat.

Poliţiştii  constănţeni  şi-au
făcut  bilanţul  lui  2014:
numărul  de  infracţiuni  cu
urmărirea  penală  începută  a
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crescut cu 133%
31 ianuarie 2015 11:31
În anul 2014, s-au continuat demersurile pentru îmbunătăţirea
serviciului  poliţienesc  în  slujba  cetăţeanului,  fiind
desfăşurate  activităţi  importante  pentru  perfecţionarea
pregătirii profesionale a personalului IPJ Constanţa, având în
vedere modificările procedurale semnificative survenite prin
intrarea în vigoare a CP şi CPP.

O componentă importantă a muncii de poliţie din Constanţa a
reprezentat-o activitatea de prevenire a criminalităţii, care
este o prioritate a Poliţiei Române. Astfel, în anul analizat,
poliţiştii  au  acţionat  în  principal  pentru  prevenirea
infracţiunilor contra patrimoniului, a delincvenţei juvenile
şi a victimizării minorilor.

Din analiza indicatorilor statistici, în anul 2014 comparativ
cu  anul  2013,  concluzionăm  faptul  că  infracţionalitatea
sesizată în judeţul Constanţa se menţine la aceleaşi valori.

A scăzut numărul infracţiunilor stradale sesizate cu 2% şi a
celor  contra  patriomniului  cu  3,63%,  crescând  numărul  de
infracţiunilor cu urmărirea penală începută cu 133%.

S-au înregistrat scăderi cu 40,7% la tentativele de omor, cu
81% la vătămările corporale, cu 2,5% la furturi (din S.C. cu
-40%, din auto cu -1,2%, de auto cu -28,4%).

Infracţionalitatea  în  unităţile  de  învăţământ  şi  zona
adiacentă acestora a constatat o evoluţie descendentă, fiind
comise cu 30% mai puţine fapte, majoritatea în mediul urban şi
în interiorul şcolilor.

Efectivele  de  siguranţă  publică  şi  patrulare  au  executat
29.622  intervenţii  la  solicitări  prin  S.N.U.A.U.  112.  Din
totalul intervenţiilor un procent de 81 % au fost deplasări
efectuate sub 10 minute (73 % în 2013) şi 12% de până la 15
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minute (8% în 2013).

Activitatea de constatare a structurilor de poliţie rutieră s-
a materializat în constatarea a 796 de infracţiuni la regimul
rutier, au fost aplicate 70.173 de sancţiuni contravenţionale,
au fost reţinute 4.017 de permise de conducere şi retrase
2.888 de certificate de înmatriculare, fiind dispuse 31 de
măsuri preventive în dosarele penale soluţionate.

Principalele  cauze  generatoare  de  evenimente  rutiere  în
judeţul  Constanţa  au  fost  traversarea  neregulamentară  a
pietonilor – 22,36 %; neacordarea de prioritate vehiculelor –
16,57  %;  neacordarea  de  prioritate  pietonilor  –  12,84  %;
nerespectarea  distanţei  între  vehicule  –  9,04  %;  viteza
neregulamentară – 8,16 %; viteza neadaptată la condiţiile de
drum – 6,34 %.

Poliţiştii  de  proximitate  au  fost  angrenaţi  în  activităţi
specifice soluţionării sesizărilor, reclamaţiilor, scrisorilor
depuse de cetăţeni (4.460 de astfel de cereri), precum şi în
activitatea  de  cercetare  penală.  De  asemenea,  aceiaşi
poliţişti au desfăşurat 1.635 de activităţi de cunoaştere a
populaţiei,  aplicând  1.232  contravenţii  pentru  încălcarea
normelor privind ordinea şi liniştea publică.

Activitatea  poliţiştilor  specializaţi  în  domeniul  cercetări
faptelor de natură economico-financiară s-a materializat în
înregistrarea a 1.871 de dosare penale, soluţionarea a 2.884
de  dosare  penale,  din  care  147  cu  R.T.U.P.,  343  fiind
declinate  altor  structuri  competente,  reuşindu-se  şi
recuperare  unui  prejudiciu  de  7.906.000  lei.

De asemenea, s-au instituit măsuri asiguratorii asupra unor
bunuri în valoare de 5.763.120 lei, cele mai multe dosare
penale  fiind  întocmite  pentru  comiterea  infracţiunilor  de
evaziune  fiscală,  contrabandă  (au  fost  confiscate  449.120
ţigarete), contrafacere de mărfuri (au fost indisponibilizate
mărfuri  în  valoare  de  15.000  lei),  spălare  de  bani  (s-a



instituit sechestru asigurator asupra unor bunuri în valoare
de 190.000 de lei).

Pe linie de arme, explozivi şi substanţe periculoase au fost
retrase  262  de  permise  port-armă  şi  67  de  certificate  de
deţinător. De asemenea, poliţiştii Serviciului Arme, Explozivi
şi Substanţe Periculoase au confiscat 34 de arme, din care 7
de vânatoare şi 27 de arme neletale, au întocmit 244 dosare
penale ca urmare a nerespectării regimului armelor, totodată
fiind  confiscate  şi  1.550  de  kilograme  de  articole
pirotehnice.

Poliţiştii de la investigaţii criminale au efectuat peste 20
de acţiuni pentru identificarea şi reţinerea unor persoane
care comiseseră infracţiuni în alte state, 65 de persoane
fiind expulzate din România, fiind cercetate şi introduse în
Sistemele AFIS şi IMAGETRAK.

Aceiaşi  poliţişti  au  efectuat  investigaţii  pentru  248  de
persoane arestate în alte state, fiind puse în executare 40
mandate europene de arestare, 36 de persoane fiind reţinute,
celelalte  4  fiind  depistate  în  afara  ţării  şi  informate
autorităţile competente.

În acelaşi an, în ceea ce priveşte criminalitatea itinerantă,
au fost soluţionate 34 de dosare penale, majoritatea privind
infracţiunile de fals material în înscrisuri oficiale, uz de
fals,  fals  în  declaraţii,  înşelăciune,  fapte  comise  pe
teritoriul Italiei, Spaniei, Germaniei şi Angliei.

Poliţiştii  Biroului  Supravegheri  Judiciare  au  desfăşurat
activităţi procedurale faţă de 702 de persoane din care 517
aflate sub control judiciar, 11 pe cauţiune, 111 în arest la
domiciliu  şi  63  condamnaţi  cu  obligaţii.  Urmare  a
monitorizării  permanente  a  persoanelor  respective  s-au
constatat 21 de încălcări ale măsurilor dispuse de organele
judiciare care au fost sesizate despre această situaţie de
fapt, în 15 cazuri dispunându-se înlocuirea măsurii iniţiale



cu arestul preventiv.

Serviciul Acţiuni Speciale a avut peste 200 de intervenţii
pentru menţinerea ordinii publice şi la diferite manifestări
şi  a  sprijinit  lucrătorii  de  poliţie  judiciară  în  166  de
percheziţii domiciliare sau la sediile unor persoane juridice.

Serviciul Cazier Judiciar, Statistică şi Evidenţă Operativă a
primit  şi  rezolvat  77.751  de  cereri  privind  eliberarea
certificatelor de cazier, cu o creştere cu 8,12% faţă de anul
2013.

În anul 2015, poliţiştii constănţeni vor avea ca obiective
creşterea  gradului  de  protecţie  pentru  cetăţeni  prin
protejarea persoanei, a patrimoniului, realizarea siguranţei
stradale şi rutiere, asigurarea climatului de legalitate în
mediul  de  afaceri  prin  combaterea  evaziunii  fiscale,  a
contrabandei,  corupţiei,  contrafacerii  de  mărfuri,  a
infracţiunilor din domeniul achiziţiilor publice, precum şi
prin protecţia intereselor financiare ale Uniunii Europene.

Orele de sport în şcolile din
Mangalia se fac printre bănci
sau  în  săli  de  gimnastică
improvizate
31 ianuarie 2015 11:31
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În timp ce, în
ţări  în  care
sportul  a
devenit  de
mult timp atât
o  necesitate,
cât mai ales o
tradiţie,

fiind practicat de la vârste extrem de fragede, în România,
orele de gimnastică şcolare continuă să fie ţinute în condiţii
improprii  sau,  uneori,  chiar  deloc.  La  Mangalia,  micuţii
claselor primare şi gimnaziale sunt nevoiţi să îşi desfăşoare
orele de sport în clase transformate de conducerile unităţilor
şcolare în săli de gimnastică improvizate.

Singurele şcoli norocoase, care beneficiază de săli de sport
clădite din fonduri guvernamentale sunt Şcoala Generală nr. 1
şi „Callatis”-ul. Restul unităţilor de învăţământ şi-au dotat,
de bine de rău, câte o sală de curs cu un spalier, saltele şi
alte două-trei elemente de acest gen destinate gimnasticii.
Pentru două dintre aceste şcoli municipalitatea spune că va
demara,  din  fonduri  guvernamentale,  construcţia  unor  săli
adecvate.  O  soluţie  pentru  o  altă  unitate  şcolară  este
achiziţionarea unui balon presostatic, ce va fi montat în
curtea unităţii.

Directorul Şcolii „Gala Galaction”, prof. Adriana Popescu, ne-
a declarat că, la Mangalia, sălile de sport destinate elevilor
sunt foarte puţine. „Printre cei ce suferă de lipsa acestor
săli suntem şi noi, Şcoala “Gala Galaction”. Copiii nu au unde
practica sportul. Îi vezi făcând gimnastică printre bănci,
când vremea e foarte nefavorabilă, sau îmbrăcaţi cu geci şi
cizme,  în  curtea  şcolii,  când  e  soare  afară.  Doar  de  la
primărie  putem  primi  ajutor  şi,  în  acest  sens,  am  fost
asiguraţi că, în toamnă, pe lângă mansardarea şcolii, vom avea
şi un balon în interiorul căruia micuţii, începând cu cei de
la pregătitoare şi până la cei de la clasa a IV-a, vor putea
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face sportul. Pentru cei mari avem o clasă transformată în
sală de gimnastică, aşa că, de bine, de rău, aceştia fac
mişcare. Soluţia balonului presostatic, deşi ştiu că este
una costisitoare, este una rapidă şi ne-ar ajuta foarte mult“,
este de părere prof. Adriana Popescu. Părerea directorului
şcolii  este  împărtăşită  şi  de  preşedintele  Asociaţiei  de
Părinţi, Dorel Toma, care afirmă că o soluţie pe termen lung,
pentru  „Gala  Galaction”,  este  cedarea,  în  administrarea
unităţii, a clădirii aflate în spatele şcolii unde, pe lângă o
viitoare ludotecă, ar putea fi înfiinţată şi o sală de sport.

La Şcoala Generală nr. 3, studiul de fezabilitate al sălii de
sport este gata din 2007!

Directorul Şcolii Generale nr. 3, prof. Mihai Ionescu, este
extrem de optimist în ceea ce priveşte demararea construcţiei
unei săli de sport adecvate atât cerinţelor elevilor unităţii
sale şcolare, cât şi celor ale micuţilor de la Grădiniţa nr.
3, aflată în imediata vecinătate. Directorul afirmă că studiul
de fezabilitate pentru clădirea sălii există încă din anul
2007,  când  unitatea  sa  a  intrat  într-un  program  de
reabilitare. Este vorba despre o sală asemănătoare celei de la
Şcoala Generală nr. 1, dar cu dimensiuni ceva mai reduse.
Aceasta ar beneficia de terenuri de handbal şi baschet şi ar
fi suficient de bună atât pentru copiii de grădiniţă, cât şi
pentru cei aflaţi în ciclul şcolar.

Din  păcate,  ritmul
românesc de soluţionare
a unor probleme simple
a  trenat  demararea
lucrărilor mai bine de
şapte  ani:  „Suntem  pe
lista  de  aşteptare  a
Companiei  Naţionale  de
Investiţii  încă  din

2007. Am înţeles că au fost refăcute toate demersurile şi s-au
urgentat procedurile aşa că, speranţele noastre, se pare că
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vor da roade chiar anul acesta“, ne-a declarat prof. Mihai
Ionescu.

Administraţia locală confirmă că, anul acesta, în vară, vor
începe lucrările de construcţie a două săli de sport: „Suntem
în discuţii avansate cu reprezentanţii Guvernului României şi,
cu puţin noroc, vom demara lucrările la şcolile nr. 2 şi 3. Şi
la Şcoala „Gala Galaction“ avem probleme, acolo am găsit o
soluţie de avarie, montarea unui balon în care copiii să facă
sportul. Mai mult, ne dorim ca acea clădire aflată în spatele
unităţii de învăţământ să fie dată în administrare şcolii, iar
între cele două imobile să fie amenajat un teren de joacă
pentru elevi“, declară primarul Cristian Radu.

Şedinţă  extraordinară:
bugetul  de  venituri  şi
cheltuieli, pe ordinea de zi
31 ianuarie 2015 11:31
Primarul Mangaliei, Radu Cristian, a convocat pentru joi, ora
10:00, o şedinţă extraordinară a Consiliului Local, în cadrul
căreia se vor dezbate mai multe proiecte de interes public.
Consilierii municipali vor pune în discuţie, pe ordinea de zi,
proiectul de hotărâre referitor la bugetul de venituri şi
cheltuieli pe anul 2015 al municipalităţii, precum şi cel al
SC Goldterm Mangalia SA.
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„REVOLUȚIE  SAU  NU,  LA
MANGALIA ?”
31 ianuarie 2015 11:31
Asociația Națională Cultul Eroilor „Regina Maria”, Subfiliala
Mangalia, anunță lansarea unei noi cărți a profesorului Emil-
Corneliu Ninu, intitulată: „REVOLUȚIE SAU NU, LA MANGALIA ?”.

Evenimentul va avea loc la Liceul Tehnologic „Ion Bănescu” din
Mangalia,  miercuri,  28  ianuarie  a.c.,  ora  13,00,  în  sala
Amfiteatru, fiind urmat de o expoziție cu apariții editoriale
ale  autorului,  organizată  la  Centrul  de  Documentare  și
Informare din incinta aceleiași instituții, cu participarea
largă a unor foști salariați, prinși în miezul evenimentelor
din Decembrie 1989.

Goldterm  Mangalia  are  de
încasat de la populaţie peste
2,5 de miliarde de lei vechi
31 ianuarie 2015 11:31
O dată cu trimiterea primelor facturi pentru căldura furnizată
în acest sezon rece, Goldterm se confruntă, deja, cu problema
neachitării de către cetăţeni a datoriilor. Astfel, potrivit
reprezentanţilor  societăţii  de  termoficare,  debitul  restant
total, calculat pentru facturile emise până în luna noiembrie
2014 inclusiv, are o valoare de 254.099 de lei. În perioada
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imediat  următoare,  datoria  totală  se  va  mări  simţitor,
deoarece a fost emisă şi factura aferentă lunii decembrie a
anului trecut.

Pentru a nu se ajunge în situaţia sistării căldurii, Goldterm
a trimis tuturor asociaţiilor de proprietari înştiinţări şi
notificări  cu  scopul  achitării  facturilor.  Reprezentanţii
Goldterm  atrag  atenţia  că  vor  recurge  la  măsura  sistării
căldurii,  întrucât  furnizorul  nou  de  gaze  nu  acceptă  la
nesfârşit achitarea facturilor pe care le emite, motiv pentru
care centralele nu vor mai fi aprovizonate cu combustibil.

Iată, care sunt câţiva dintre restanţierii trecuţi pe lista
neagră a Goldterm ce au acumulat sume mari, neachitate de
câteva luni bune:

Asociaţia de Proprietari nr. 191: 5.331 de lei;
Asociaţia de Proprietari nr. 25: 10.231 de lei;
Asociaţia de Proprietari nr. 61: 21.649 de lei;
Asociaţia de Proprietari nr. 71: 13.563 de lei;
Asociaţia de Proprietari nr. 76: 8.499 de lei;
Asociaţia de Proprietari nr. 117: 13.228 de lei;
Asociaţia de Proprietari nr. 135: 22.846 de lei.

Peste  5.000  de  ţigarete
netimbrate  confiscate  în
P.T.F. Vama Veche
31 ianuarie 2015 11:31
Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
identificat două femei de cetăţenie română care intenţionau să
introducă în ţară, prin P.T.F. Vama Veche, 5.200 de ţigarete
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netimbrate fără documente justificative.

 

În data de 24.01.2015, în jurul orei 02.50, în P.T.F. Vama
Veche s-a prezentat pentru controlul de frontieră cetăţeanul
român I. JAQUELINE, în vârstă de 41 de ani, domiciliată în
judeţul Constanţa, asupra căreia au fost descoperite, ascunse
şi nedeclarate, 980 de ţigarete netimbrate marca MM Slims.

 

Câteva ore mai târziu, în jurul orei 07.30, în acelaşi punct
de trecere a frontierei a fost depistată Cecilia A., în vârstă
de 39 ani, domiciliată în judeţul Dâmboviţa, care ascunsese în
bagajul personal 4.320 de ţigarete marca Ashima, pe care nu le
declarase la intrarea în ţară.

Persoanele în cauză erau pasagere în două autocare care se
întorceau în ţară şi au declarat că au achiziţionat ţigaretele
din Turcia pentru a le comercaliza în România.

Poliţiştii de frontieră au ridicat în vederea confiscării cele
5.200 de ţigarete, în valoare de aproximativ 2.650 lei, şi au
sancţionat contravenţional fiecare persoană cu suma de 1.000
lei conform art. 1, lit. e din Legea 12/1990 republicată.

 

Coliziune  între  două
autoturisme: trei persoane au
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fost rănite
31 ianuarie 2015 11:31
În cursul acestei dimineţi, un bărbat în vârstă de 25 de ani
din Mangalia, aflat sub influenţa băuturilor alcoolice (0,15
MG/L acool pur in aerul expirat ), a condus pe str Horia,
Cloşca si Crişan autoturismul marca VW Golf, avind directia de
mers spre str 1 Mai. În intersectia dirijata prin indicatoare
rutiere  cu  str.  Gen.  Vârtejanu,  şoferul  nu  a  respectat
semnificatia indicatorului „Oprire“ si nu a acordat prioritate
de trecere autoturismului marca Ford Fiesta condus de catre
I.A.C, de 30 de ani din localitate, care circula către strada
Oituz , intrand în coliziune cu acesta.   

În urma accidentului a rezultat vătămarea corporală uşoară a
conducătorului auto din cea de a doua maşină, precum şi a
tinerei aflate în acelaşi autoturism. De asemenea şi pasagerul
Golfului vinovat de coliziune a necesitat îngirijiri medicale.

 

 

Se  distribuie  pachetele
alimentare
31 ianuarie 2015 11:31
Reprezentanții Serviciului Public de Asistenţă Socială anunţă
distribuirea  pachetelor  alimentare,  în  perioada  26  –  28
ianuarie,  în  intervalul  orar  09.00  –  16.00.  Beneficiarii
ajutorului  de  urgenţă,  conform  unor  proiecte  ale
municipalităţii sunt pensionarii cu venituri mai mici de 829
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lei/lună,  persoane  de  peste  60  de  ani  care  nu  realizează
venituri, dar şi persoanele cu dizabilităţi din localitate.
Aceștia vor ridica pachetul cu alimente de la centrele de
distribuţie de care aparţin, după cum urmează:

– Sala de Sport a Şcolii Generale nr.1, situată pe Str. Matei
Basarab – (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani,
persoane cu dizabilităţi) ;

– Cantina Grupului Şcolar Industrial Ion Bănescu din Str.
Negru-Vodă – (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani,
persoane cu dizabilităţi) ;

– Sala de Sport a Liceului „Callatis”, situat pe Str. Rozelor
– (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani, persoane
cu dizabilităţi) ;

–  Căminul  C10  Neptun,  din  Str.  Aleea  Steagurilor,  pentru
aceeaşi categorie de persoane.

Important!Cei care nu au reuşit să îşi ridice pachetele în
zilele de 26-28 ianuarie, din centrele mai sus menţionate,
sunt aşteptaţi în zilele de 29 şi 30 ianuarie, la Cantina
Grupului Şcolar Industrial Ion Bănescu din Str. Negru-Vodă.

Pachetele aferente lunii decembrie conţin: un pui, o pungă de
paste făinoase, un litru de ulei, un kilogram de zahăr, un
kilogram de făină, un kilogram de mălai.
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Casieriile  RAJA  vor  fi
închise pe 24 ianuarie 2015
31 ianuarie 2015 11:31
S.C. RAJA S.A. aduce la cunoştinţa tuturor abonaţilor, că în
perioada 24 – 25 ianuarie 2015, dispeceratul, echipele de
intervenţie,  dar  şi  reprezentanţii  societăţii  care  asigură
buna desfăşurare a proceselor de alimentare cu apă şi preluare
a apelor uzate vor lucra în program normal. Apelurile către
telefonul dispeceratului 0241/66.44.44 vor fi preluate non-
stop. Echipele de intervenţie vor acţiona cu promptitudine,
pentru ca toate avariile sau disfuncţionalităţile apărute în
sistemul de alimentare cu apă să fie remediate în timp util,
iar  abonaţii  societăţii  să  poată  beneficia  de  serviciile
noastre la parametrii optimi.

Singurul  serviciu  care-şi  va  modifica  programul  de  lucru
pentru perioada aceasta este cel al casierilor RAJA. Astfel,
abonaţii care nu au apucat să-şi plătească facturile la apă
potabilă  şi  canalizare,  trebuie  să  ştie  că  sâmbătă  și
duminică, 24 și 25 ianuarie 2015, toate casieriile RAJA vor fi
închise.

Începând  cu  data  de  26  ianuarie  2015,  casieriile  RAJA
Constanţa îşi vor relua programul normal de lucru, între orele
08,00 şi 18,30.

Minor  cercetat  pentru  furt
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din locuinţă
31 ianuarie 2015 11:31
În  urma  investigaţiilor  efectuate,  poliţiştii  din  cadrul
Secţiei 3 Poliţie Rurală Mangalia au identificat un minor, în
vârstă  de  13  ani,  din  sat  Vînători,  care  la  data  de
22.01.2015, prin forţarea unei ferestre ar fi pătruns într-o
locuinţă  din  Pecineaga,  de  unde  a  sustras  o  unitate  de
calculator, trei boxe satelit, lenjerii de pat şi obiecte de
îmbrăcăminte.

Prejudiciul  în  valoare  de  1.300  lei  a  fost  recuperat  în
totalitate.

Daewoo  Mangalia  la  ceas
aniversar:  s-au  împlinit  18
ani  de  la  constituirea
societăţii
31 ianuarie 2015 11:31
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rie  2015,  Daewoo  Mangalia  Heavy  Industries  S.A.  (DMHI)
aniverseaza  18  ani  de  la  constituire,  in  urma  acordului
fondatorilor Daewoo Shipbuilding & Marine Engineering Co. Ltd.
(Republica Coreea) si Santierul Naval “2 Mai” S.A. Mangalia

De-a lungul istoriei sale, DMHI a evoluat dintr-un constructor
specializat in constructia de corpuri de nave de dimensiuni
mici si medii, in ceamai reprezentativacompaniedin industria
de  constructii  nave  comerciale  de  pe  intregul  nostru
continent, capabila sa realizeze produse de inalta tehnologie
si garantand parametrii tehnici ai produselor sale.

Din ianuarie 1997 pana in decembrie 2014, DMHI a livrat 168
nave nou construite.

Dintre realizarile de prestigiu cu care DMHI se poate mandri
selectam  urmatoarele  doua  proiecte,  ca  fiind  cele  mai
impunatoare nave construite la Mangalia, de curind incluse in
Lista Navelor de Exceptie construite in 2014 in intreaga lume,
de renumita publicatie de specialitate “Maritime Reporter”.

-Doua nave de tip Ro-Ro pentru compania Hoegh Autoliners din
Norvegia, cu o capaciate de 6.500 CEU- cele mai mari nave de
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acest tip construite si livrate in Europa;

– Patru nave de tip port-container pentru compania Zodiac din
Marea Britanie, cu o capacitate de 8.600 TEU, fiind cele mai
mari  nave  construite  in  bazinul  Marii  Negre  si  al  Marii
Mediterane.

Pe langa produsele noi mai sus mentionate, societatea noastra
a livrat un numar de 358 proiecte de reparatii si conversii
nave. Astfel, de la infiintare pana in prezent, au intrat in
santier  un  numar  de   peste  280  de  nave  provenind  de  la
clientii Uniunii Europene si 75 nave de la clienti din afara
Uniunii.

Asa cum obisnuim an de an, la acest moment aniversar, DMHI nu
uita memoria acelor fondatori care au trecut in nefiinta, dar
care,  prin  contributia  lor  determinanta  pentru  traiectoria
santierului naval, vor ramane vesnic in amintirea colectiva a
navalistilor de la Daewoo-Mangalia:

Stefan Musat – Director General Santierul Naval “2 Mai
“SA Mangalia
Nicusor Traistaru – Vicepresedinte al DMHI (1997 – 1999)
Yeol Ho Lee – Director Management Unit DMHI (1997 –
2000)
Doru Gologan – Director Fondul Proprietatii de Stat
Andrei Cojocaru – IPCM Bucuresti, proiectant general al
santierului naval.

Acest  moment  festiv  constituie  un  nou  prilej  pentru  ca
administratia societatii sa multumeasca tuturor celor peste
6,000 de angajati proprii si ai societatilor subcontractoare
de pe platforma industriala pentru eforturile si sacrificiile
asumate  alaturi  de  conducerea  executiva  si  sindicatul
societatii,  asigurandu-i  de  permanenta  sustinere  care  sa
asigure  continuitatea  contributiilor  DMHI  pentru  intreaga
comunitate din care face parte cu mandrie!

Biroul de presa al Daewoo-Mangalia Heavy Industries S.A.



Hotelierii  şi  autorităţile
locale din sudul litoralului
trag un semnal de alarmă: ”Ne
dispar plajele!”
31 ianuarie 2015 11:31

De ani de zile autorităţile judeţene şi cele naţionale trag
semnale de alarmă cu privire la fenomenul de eroziune a

plajelor din nordul litoralului românesc. Cel puţin o dată pe
sezon au loc întâlniri, simpozioane, vizite de lucru ale mai
marilor de la ministerele de resort, care deplâng dispariţia
acestor  plaje,  fie  că  e  vorba  despre  Mamaia,  Eforie  sau
Constanţa.

În tot acest timp, plajele din sudul litoralului dispar încet,
dar sigur, sub acţiunea valurilor, fără ca glasul hotelierilor
şi nici cel al localnicilor să se poată face auzit. Proritare,
cum ai da-o, rămân, la Bucureşti, plajele din Constanţa şi
Mamaia.

Sleite de inundaţii, de furtuni şi de îngheţ, de lamele
excavatoarelor ce adună, vara, tone de alge, plajele din
sud şi-au diminuat enorm suprafeţele. Hotelierii sunt cei mai
îngrijoraţi, pentru că, fără plajă, îşi pierd şi bruma de
turişti care aleg sudul litoralului. “În ultimii doi ani, de
când avem în concesiune o porţiune de plajă aici, la Mangalia,
am constatat că plaja s-a micşorat considerabil. Probabil că,
în următorii zece-cincisprezece ani nu vom mai avea plajă
deloc.  Am  văzut  că  şi  la  Neptun,  plaja  de  lângă  vilele
speciale nu mai există. Problema eroziunii plajelor necesită
investiţii cu fonduri europene, pe care noi, aici, la nivel
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local, nu le avem. Altfel, pierdem această mină de aur, care
este plaja românească”, ne-a declarat Liliana Becheru, manager
de hotel şi concesionar al unei porţiuni din plaja Mangalia.

Un alt operator de plajă, Ionel Luca, afirmă că, în ultimii
ani, din plaja Mangalia au dispărut circa 7-8 metri. Însă, mai
spune  acesta,  o  parte  a  nisipului  a  fost  purtată  către
marginea falezei, astfel încât aici s-a creat o nouă plajă, în
golful de pe partea Portului Turistic.

 

La Venus, turiştii fac plajă pe… pontoane!

 

Şi  localnicii  ştiu  cum  arătau
plajele  acum  20  de  ani  şi
constată, an de an, dispariţia
acestora. Plaja Venus a dispărut
de  ceva  timp  sub  valuri:  un
investitor ce şi-a clădit, aici,
un hotel de cinci stele, a fost
nevoit  să  îşi  amenajeze  şi  un
ponton, pe care turiştii cazaţi

la unitatea sa să se poată bronza. Plaja dintre Saturn şi
Venus a rămas singura cu o suprafaţă ceva mai generoasă. Însă,
şi aici, oamenii locului şi-au dat seama, de ani de zile, că
suprafaţa sa s-a redus cu cel puţin o treime faţă de acum 30
de ani. La 2 Mai şi Vama Veche fenomenul de eroziune s-a
extins, cel mai vizibil, la nivelul buzei falezei, din care se
desprind, periodic, bucăţi mari de teren.

„Pe plaja din Mangalia, mergeai destul de mult până să ajungi
la apă. Golful cel mic, acolo unde se duc de obicei familiile
cu copii, era undeva în larg. La ora actuală este foarte de
aproape de faleză. La fel şi plaja dintre Saturn şi Venus.
Aceea era cea mai mare plajă de pe litoral, până la apă făceai
cel puţin cinci minute. Acum din câţiva paşi ai şi ajuns în
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larg“, ne spune Ecaterina Ionescu, o localnică din Mangalia.
Drept reper, pe plaja dintre Saturn şi Venus, ne dă şi izvorul
cu apă sulfuroasă ce ţâşneşte dintr-un utilaj ruginit: „pe
vremea lui Ceauşescu, era undeva la mijlocul plajei, drept pe
mijloc. Acum a ajuns în mijlocul mării. Şi mai şi arată urât…
“, ne spune localnica.

În sudul extrem, către bulgari, situaţia eroziunii solului din
preajma plajelor este şi mai gravă. Între Vama Veche şi 2 Mai
falezele  sunt  în  plin  proces  de  prăbuşire.  Unele  dintre
porţiuni au fost închise, iar cine intră în zonă o face pe
propria răspundere. De sus, de pe buza falezei, se văd falii
întregi  de  pământ  care  stau  gata  să  se  prăbuşească  peste
plajele şi aşa împuţinate.

 

Guvernanţii vin în sudul litoralului doar pentru poze şi
declaraţii

 

Potrivit  unui  studiu  al
Asociaţiei  Balcanice  de  Mediu
(B.EN.A.),  prezentat,  într-o
conferinţă ţinută la Mangalia în
urmă cu câţiva ani, anual, doi
metri  din  plajele  de  pe
litoralul  românesc  dispar  sub
valurile Mării Negre. O porţiune de teren care este erodată la
suprafaţă într-o proporţie de 25%, în adâncime are un grad de
erodare de 80%, se mai arată în studiul B.E.N.A.

Tot  Asociaţia  mai  arăta  că,  deşi  eroziunea  este  foarte
avansată,  pe  litoral  se  construieşte,  şi  la  ora  actuală,
haotic – hoteluri şi vile enorme, amplasate chiar pe nisip,
clădite chiar cu riscul ca imobilul să se prăbuşească în capul
turiştilor.  Pentru  proiectele  de  stopare  a  eroziunii  este
nevoie de bani. De bani foarte mulţi, pe care, niciodată,
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autorităţile locale nu i-au avut, pentru un proiect de atare
anvergură.

Reprezentanţii primăriei spun că au în vedere realizarea unor
programe de stopare a eroziunii, în colaborare cu Direcţia
Apele Române, dar că acestea ar urma să fie aplicate abia
peste 2-3 ani. Până atunci, singurul care ar putea face ceva
pentru sudul litoralului este Guvernul României: ”Mangalia nu
a fost prinsă în proiectul ce se derulează de la Constanţa la
Eforie la ora actuală. Dar Mangalia nu a fost multă vreme pe
“harta”  politicienilor  români.  Să  sperăm  că,  în  perioada
următoare, aceştia ne vor include şi pe noi într-un proiect de
stopare a eroziunii plajelor, în special cea a Mangaliei. Mai
avem  o  plajă  destul  de  interesantă,  cea  dintre  Saturn  şi
Venus, pe care am decis să nu se construiască absolut nimic.
Este singura zonă neatinsă de construcţii, de la Corbu până la
Vama Veche. Problema eroziunii este una gravă, ce ţine de
Guvernul României. Politicienii judeţului Constanţa trebuie să
se gândească la toate problemele cetăţenilor ce i-au votat şi
nu să facă lobby numai pentru anumite zone”, este de părere
primarul Mangaliei, Cristian Radu.
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